
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 489 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 489:

’’Ministeren bedes i forlængelse af besvarelsen af samrådsspørgsmål AG 
bekræfte, at målet er at ventetiden for behandling bliver højst 1 måned, og 
oplyse om han at situationen hvor der sker så mange dødsfald blandt de der 
står på ventelisterne så presserende, at der bør gribes ind øjeblikkeligt.”

Svar:
Jeg kan bekræfte, at det er regeringens politiske målsætning at arbejde for at 
ventetiden på behandling på respirationscentrene – i lighed med andre områ-
der – nedbringes til højst 1 måned. 

Herudover kan jeg oplyse, at Sundhedsstyrelsen, som en del af den nye spe-
cialeplanlægning, har skabt mulighed for, at Odense Universitetshospital nu 
kan indgå i behandlingen af kronisk vejrtrækningsbesvær i et formaliseret 
samarbejde med de to respirationscentre. Det vil udvide kapaciteten på områ-
det til gavn for patienterne. Jeg har endvidere, jf. min besvarelse af spørgsmål 
nr. 481, bedt Sundhedsstyrelsen foretage en evaluering af behov og kapacitet 
på de danske respirationscentre. Evalueringen vil foreligge inden udgangen af 
dette folketingsår.
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